
OR-II.0012.3.13.2023

Protokół Nr 13.2023
z posiedzenia Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu 

odbytego w dniu 27 grudnia 2023 r. godz. 11:00

\N posiedzeniu Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, uczestniczyło 9 członków komisji na ogólną 
liczbę 9 według załączonej listy obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu oraz 
listy obecności osób zaproszonych, stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. Podczas 
rozpoczęcia obrad brak pana Tomasza Stańka.

Ad.l. Otwarcie posiedzenia.
Posiedzenie otworzyła pani Alicja Frejlich - Przewodnicząca komisji rolnictwa, ochrony środowiska, 
dróg i transportu.
Na wstępie pani Przewodnicząca powitała wszystkich członków komisji, następnie przeszła do 
realizacji kolejnego punktu posiedzenia.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
Pani Przewodnicząca poinformowała, iż protokół z poprzedniego posiedzenia został wyłożony do 
wglądu przed posiedzeniem, w związku z powyższym zapytała, czy są uwagi do jego treści.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego zapytała, kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniego 
posiedzenia bez odczytywania.

W głosowaniu udział wzięło 8 członków komisji na ogólną liczbę 9.
Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.
„Za" - 8 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, 
Wiesława Słowik, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 
0 głosów.
Wynik z głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do realizacji kolejnego punktu posiedzenia.

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad.
Pani Przewodnicząca zgłosiła wniosek formalny o rozszerzenie porządku obrad poprzez dodanie w 
pkt. 7 ppkt. e) w brzmieniu: w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. św. 
Marcina Biskupa w Opatowie z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Przeprowadzenie prac 
remontowo - konserwatorskich w zabytkowej Kolegiacie p.w. św. Marcina w Opatowie".

Zapytała czy ktoś ma jakieś uwagi bądź pytania do przedłożonego wniosku. Wobec ich braku przeszła 
do głosowania nad wnioskiem formalnym.

Wniosek formalny o rozszerzenie porządku obrad został przyjęty jednogłośnie.
W głosowaniu udział wzięło 8 członków komisji na ogólną liczbę 9
„Za" - 8 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, 
Wiesława Słowik, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 
0 głosów.
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.
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Na salę obrad wszedł pan Tomasz Staniek (godz. 11.24), dalsze obrady prowadzone sqw 9 osobowym 
składzie.
Pani Przewodnicząca odczytała proponowany porządek posiedzenia.
Proponowany porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie:

a) opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Opatowskiego na 2024 r.
b) opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2024 - 

2027.
5. Przedstawienie autopoprawek do budżetu powiatu przez Przewodniczącego Komisji rolnictwa, 

ochrony środowiska, dróg i transportu oraz głosowanie nad poszczególnymi autopoprawkami 
polegającymi na:

1) zwiększeniu wydatków na inwestycyjne zadanie wieloletnie „Budowa Świętokrzyskiego Centrum 
Przedsiębiorczości Rolniczej" poprzez przeniesienie ich z roku 2023 do roku 2024 ze względu na 
brak wykonania w roku 2023 w łącznej kwocie 4.032.482 zł (w tym 372.406 zł wynikające z 
pierwszej informacji o autopoprawkach, przekazanej dnia 13.12.2023 r. oraz 3.660.076 zł 
dodane do autopoprawki w drodze uzupełnienia, zgodnie z informacją z dnia 14.12.2023 r.). 
Część środków w kwocie 4.002.167 zł to środki stanowiące dofinansowanie Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych, natomiast środki w kwocie 30.315 zł to 
wkład własny powiatu.

2) zwiększeniu wydatków na zadanie wieloletnie „Przebudowa układu pomieszczeń budynku 
Starostwa Powiatowego w Opatowie oraz dostosowanie budynku do przepisów 
przeciwpożarowych" o kwotę 15.000 zł z przeznaczeniem na dostawę i montaż zestawu 
hydroforowego do podnoszenia ciśnienia p.poż na budynku Starostwa. W budżecie na rok 2024 
zaplanowano już na ten cel kwotę 60.000 zł, jednak w związku ze wzrostem cen, dokonano 
aktualizacji oferty na dostawę i montaż przedmiotowego zestawu i w wyniku analizy 
otrzymanych ofert zachodzi konieczność zwiększenia planu na ten cel o w/w kwotę 15.000 zł.

3) wprowadzeniu do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. „Opracowanie Strategii 
Rozwoju Elektromobilności Powiatu Opatowskiego na lata 2023 - 2035" przewidzianego do 
realizacji w latach 2023 - 2024. Pierwotnie zadanie planowano wykonać w całości w 2023 roku, 
jednak z uwagi na to, iż Wykonawca zadania zwrócił się wnioskiem z dn. 04.12.2023 r. o 
wydłużenie terminu realizacji zadania do dnia 31.03.2024 r. w związku z koniecznością 
sporządzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, koniecznym jest zabezpieczenie 
środków na opracowanie w/w Strategii w kwocie 49.692 zł w uchwale budżetowej na rok 2024.

4) wprowadzeniu do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. „Umowa w zakresie 
przygotowania i złożenia projektu Strategicznego partnerstwa OSI Doliny Wisły oraz 
prowadzenia spraw bieżących Partnerstwa OSI Dolina Wisły, związanych tym projektem" 
przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 2024. W roku 2023 wypłacono część 
wynagrodzenia przysługującego Wykonawcy stanowiącą 65 %, tj. kwotę 2.925 zł, natomiast 
pozostałe 35 %, tj. kwota 1.575 zł zostanie wypłacona po przekazaniu przez Wykonawcę 
kompletu dokumentów stanowiących przedmiot zamówienia i zgodnie z aktualnymi 
uzgodnieniami nastąpi to w 2024 roku, toteż koniecznym jest wprowadzenie tych środków do 
uchwały budżetowej na rok 2024.

5) wprowadzeniu do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. „Usługi doradcze w 
zakresie przygotowania projektu realizowanego z konkursu grantowego Cyberbezpieczny 
Samorząd", przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 2024 o wartości 18.450 zł. Pierwotnie 
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zadanie planowano wykonać w całości w 2023 roku, jednak w związku ze zmianą terminu 
składania wniosków o Grant nie była możliwa realizacja w/w umowy w przewidzianym terminie. 
Nadmienia się, iż wynagrodzenie z tytułu świadczenia usługi jest wypłacane tylko wtedy, gdy 
Zamawiający otrzymał promesę przyznania Grantu, rozumianą jako umieszczenie 
Zamawiającego na liście projektów grantowych, wyłonionych do dofinansowania. Jako że 
terminy dla konkursu zostały przesunięte, przewiduje się, iż informacja o przyznaniu grantu 
może pojawić się dopiero na początku 2024 roku i dopiero wówczas będzie możliwa realizacja 
płatności, toteż koniecznym jest wprowadzenie tych środków do uchwały budżetowej na rok 
2024.

6) wprowadzeniu do planu wydatków inwestycyjnego zadania wieloletniego pn. „Opracowanie 
dokumentacji projektowej wraz z opracowaniem map do celów projektowych „Przebudowa DP 
nr 1566T i 1588T w m. Usarzów na dł. ok. 1,800 km", przewidzianego do realizacji w latach 2023 
- 2024. Procedura przetargowa dla zadania została rozpoczęta w 2023 roku, natomiast 
wydatkowanie środków w kwocie 70.000 zł, nastąpi w roku 2024, toteż koniecznym jest 
wprowadzenie tych środków do uchwały budżetowej na rok 2024.

7) wprowadzeniu do planu wydatków inwestycyjnego zadania wieloletniego pn. „Opracowanie 
dokumentacji projektowej wraz z opracowaniem map do celów projektowych „Przebudowa DP 
nr 1551T w m. Borków, Mydłów na dł. ok. 2,095 km"", przewidzianego do realizacji w latach 
2023 - 2024. Procedura przetargowa dla zadania została rozpoczęta w 2023 roku, natomiast 
wydatkowanie środków w kwocie 70.000 zł, nastąpi w roku 2024, toteż koniecznym jest 
wprowadzenie tych środków do uchwały budżetowej na rok 2024.

6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu:
a) w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2024 

-2027,
b) w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2024 rok,
c) o zmianie uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu 

zbiorowego, dla których organizatorem jest Powiat Opatowski.
7. Omówienie projektów uchwał Rady Powiatu:

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Opatowskiego na lata 2023 - 2027,

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok,
c) w sprawie przyjęcia do realizacji 3 - letniego Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej w Powiecie Opatowskim,
d) w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Asystent osobisty osoby z 

niepełnosprawnością" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2024, realizowanego 
ze środków Funduszu Solidarnościowego,

e) w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. św. Marcina Biskupa w 
Opatowie z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Przeprowadzenie prac remontowo - 
konserwatorskich w zabytkowej Kolegiacie p.w. św. Marcina w Opatowie".

8. Opinia komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu na rok 2024.
9. Składanie propozycji do planu pracy komisji na rok 2024.
10. Sprawy organizacyjne.
11. Zamknięcie posiedzenia.

Następnie zapytała, czy są uwagi do odczytanego projektu porządku obrad.
Wobec ich braku poddała odczytany porządek obrad pod głosowanie.

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.
W głosowaniu udział wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.

Protokół Nr 13.2023 z posiedzenia Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu - VI kadencji
odbytego w dniu 27 grudnia 2023 r.

3



OR-II.0012.3.13.2023

„Za" - 9 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, 
Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), „przeciw" - 0 głosów, 
„wstrzymało się" - 0 głosów.
Wynik z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do realizacji kolejnego punktu posiedzenia.

Ad.4. Przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie:
a) opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Opatowskiego na 2024 r.

Pani Przewodnicząca poprosiła o zabrnie głosu przez panią Zofię Rusak - Skarbnika 
Powiatu, która przedstawiła uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 
o pozytywnej opinii o projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok.
Przedmiotowa opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w przedmiotowym punkcie.

Wobec ich braku, poinformowała o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia.

b) opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2024- 
2027.
Pani Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu przez panią Zofię Rusak - Skarbnika 
Powiatu, która przedstawiła uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 
o pozytywnej opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego 
na lata 2024-2027.
Przedmiotowa opinia stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w przedmiotowym punkcie.

Wobec ich braku, poinformowała o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia.

Ad.5. Przedstawienie autopoprawek do budżetu powiatu przez Przewodniczącego obradom 
Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu oraz głosowanie nad poszczególnymi 
autopoprawkami:
Pisma przedstawiające poszczególne proponowane autopoprawki do projektu budżetu na 2024 r., 
stanowiące kolejno załączniki nr 8 i nr 9.

1) zwiększenie wydatków na inwestycyjne zadanie wieloletnie „Budowa Świętokrzyskiego 
Centrum Przedsiębiorczości Rolniczej" poprzez przeniesienie ich z roku 2023 do roku 2024 ze 
względu na brak wykonania w roku 2023 w łącznej kwocie 4.032.482 zł (w tym 372.406 zł 
wynikające z pierwszej informacji o autopoprawkach, przekazanej dnia 13.12.2023 r. oraz 
3.660.076 zł dodane do autopoprawki w drodze uzupełnienia, zgodnie z informacją z dnia 
14.12.2023 r.). Część środków w kwocie 4.002.167 zł to środki stanowiące dofinansowanie 
Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych, natomiast środki w 
kwocie 30.315 zł to wkład własny powiatu.
Pani Przewodnicząca Alicja Frejlich po odczytaniu autopoprawki zapytała, czy ktoś ma jakieś 
pytania w przedmiotowym punkcie.

Protokół Nr 13.2023 z posiedzenia Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu - VI kadencji
odbytego w dniu 27 grudnia 2023 r.

4



OR-II.0012.3.13.2023

W wyniku braku uwag pani Przewodnicząca zapytała, kto jest za przyjęciem ww. 
autopoprawki.
Autopoprawka, zwiększeniu wydatków na inwestycyjne zadanie wieloletnie „Budowa 
Świętokrzyskiego Centrum Przedsiębiorczości Rolniczej" poprzez przeniesienie ich z roku 
2023 do roku 2024 ze względu na brak wykonania w roku 2023 w łącznej kwocie 4.032.482 zł 
(w tym 372.406 zł wynikające z pierwszej informacji o autopoprawkach, przekazanej dnia 
13.12.2023 r. oraz 3.660.076 zł dodane do autopoprawki w drodze uzupełnienia, zgodnie z 
informacją z dnia 14.12.2023 r.). Część środków w kwocie 4.002.167 zł to środki stanowiące 
dofinansowanie Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych, 
natomiast środki w kwocie 30.315 zł to wkład własny powiatu została przyjęta.

W głosowaniu udział wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 6 głosów (Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Tomasz 
Staniek, Maciej Wolański), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 3 głosy (Jacek Dwojak, 
Wiesława Słowik, Bogusław Włodarczyk).
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do kolejnej proponowanej 
autopoprawki.

2) zwiększenie wydatków na zadanie wieloletnie „Przebudowa układu pomieszczeń budynku 
Starostwa Powiatowego w Opatowie oraz dostosowanie budynku do przepisów 
przeciwpożarowych" o kwotę 15.000 zł z przeznaczeniem na dostawę i montaż zestawu 
hydroforowego do podnoszenia ciśnienia p.poż na budynku Starostwa. W budżecie na rok 
2024 zaplanowano już na ten cel kwotę 60.000 zł, jednak w związku ze wzrostem cen, 
dokonano aktualizacji oferty na dostawę i montaż przedmiotowego zestawu i w wyniku 
analizy otrzymanych ofert zachodzi konieczność zwiększenia planu na ten cel o w/w kwotę 
15.000 zł.
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w przedmiotowym punkcie.

W wyniku braku uwag pani Przewodnicząca zapytała, kto jest za przyjęciem ww. 
autopoprawki.
Autopoprawka, o zwiększeniu wydatków na zadanie wieloletnie „Przebudowa układu 
pomieszczeń budynku Starostwa Powiatowego w Opatowie oraz dostosowanie budynku do 
przepisów przeciwpożarowych" o kwotę 15.000 zł z przeznaczeniem na dostawę i montaż 
zestawu hydroforowego do podnoszenia ciśnienia p.poż na budynku Starostwa. W budżecie 
na rok 2024 zaplanowano już na ten cel kwotę 60.000 zł, jednak w związku ze wzrostem cen, 
dokonano aktualizacji oferty na dostawę i montaż przedmiotowego zestawu i w wyniku 
analizy otrzymanych ofert zachodzi konieczność zwiększenia planu na ten cel o w/w kwotę 
15.000 zł została przyjęta jednogłośnie.

W głosowaniu udział wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 9 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), 
„przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 0 głosów.
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.
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Następnie pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do kolejnej proponowanej 
autopoprawki.

3) wprowadzenie do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. „Opracowanie 
Strategii Rozwoju Elektromobilności Powiatu Opatowskiego na lata 2023 - 2035” 
przewidzianego do realizacji wiatach 2023 - 2024. Pierwotnie zadanie planowano wykonać 
w całości w 2023 roku, jednak z uwagi na to, iż Wykonawca zadania zwrócił się wnioskiem z 
dn. 04.12.2023 r. o wydłużenie terminu realizacji zadania do dnia 31.03.2024 r. w związku z 
koniecznością sporządzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, koniecznym 
jest zabezpieczenie środków na opracowanie w/w Strategii w kwocie 49.692 zł w uchwale 
budżetowej na rok 2024.
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w przedmiotowym punkcie.

W wyniku braku uwag pani Przewodnicząca zapytała, kto jest za przyjęciem ww. 
autopoprawki.
Autopoprawka, wprowadzenie do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. 
„Opracowanie Strategii Rozwoju Elektromobilności Powiatu Opatowskiego na lata 2023 - 
2035” przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 2024. Pierwotnie zadanie planowano 
wykonać w całości w 2023 roku, jednak z uwagi na to, iż Wykonawca zadania zwrócił się 
wnioskiem z dn. 04.12.2023 r. o wydłużenie terminu realizacji zadania do dnia 31.03.2024 r. 
w związku z koniecznością sporządzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, 
koniecznym jest zabezpieczenie środków na opracowanie w/w Strategii w kwocie 49.692 zł 
w uchwale budżetowej na rok 2024 została przyjęta jednogłośnie.

W głosowaniu udział wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 9 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), 
„przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 0 głosów.
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do kolejnej proponowanej 
autopoprawki.

4) wprowadzenie do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. „Umowa w zakresie 
przygotowania i złożenia projektu Strategicznego partnerstwa OSI Doliny Wisły oraz 
prowadzenia spraw bieżących Partnerstwa OSI Dolina Wisły, związanych tym projektem” 
przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 2024. W roku 2023 wypłacono część 
wynagrodzenia przysługującego Wykonawcy stanowiącą 65 %, tj. kwotę 2.925 zł, natomiast 
pozostałe 35 %, tj. kwota 1.575 zł zostanie wypłacona po przekazaniu przez Wykonawcę 
kompletu dokumentów stanowiących przedmiot zamówienia i zgodnie z aktualnymi 
uzgodnieniami nastąpi to w 2024 roku, toteż koniecznym jest wprowadzenie tych środków 
do uchwały budżetowej na rok 2024.
Salę obrad opuścił pan Tomasz Staniek (godz. 11.37, następnie powrócił godz. 11.39). 
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w przedmiotowym punkcie.

W wyniku braku uwag pani Przewodnicząca zapytała, kto jest za przyjęciem ww. 
autopoprawki.

Protokół Nr 13.2023 z posiedzenia Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu - VI kadencji
odbytego w dniu 27 grudnia 2023 r.

6



OR-II.0012.3.13.2023

Autopoprawka, wprowadzeniu do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. 
„Umowa w zakresie przygotowania i złożenia projektu Strategicznego partnerstwa OSI Doliny 
Wisły oraz prowadzenia spraw bieżących Partnerstwa OSI Dolina Wisły, związanych tym 
projektem" przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 2024. W roku 2023 wypłacono część 
wynagrodzenia przysługującego Wykonawcy stanowiącą 65 %, tj. kwotę 2.925 zł, natomiast 
pozostałe 35 %, tj. kwota 1.575 zł zostanie wypłacona po przekazaniu przez Wykonawcę 
kompletu dokumentów stanowiących przedmiot zamówienia i zgodnie z aktualnymi 
uzgodnieniami nastąpi to w 2024 roku, toteż koniecznym jest wprowadzenie tych środków 
do uchwały budżetowej na rok 2024 została przyjęta jednogłośnie.

W głosowaniu udział wzięło 8 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 8 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), „przeciw" - 0 
głosów, „wstrzymało się" - 0 głosów.
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do kolejnej proponowanej 
autopoprawki.

5) wprowadzenie do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. „Usługi doradcze 
w zakresie przygotowania projektu realizowanego z konkursu grantowego Cyberbezpieczny 
Samorząd", przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 2024 o wartości 18.450 zł. 
Pierwotnie zadanie planowano wykonać w całości w 2023 roku, jednak w związku ze zmianą 
terminu składania wniosków o Grant nie była możliwa realizacja w/w umowy w 
przewidzianym terminie. Nadmienia się, iż wynagrodzenie z tytułu świadczenia usługi jest 
wypłacane tylko wtedy, gdy Zamawiający otrzymał promesę przyznania Grantu, rozumianą 
jako umieszczenie Zamawiającego na liście projektów grantowych, wyłonionych do 
dofinansowania. Jako że terminy dla konkursu zostały przesunięte, przewiduje się, iż 
informacja o przyznaniu grantu może pojawić się dopiero na początku 2024 roku i dopiero 
wówczas będzie możliwa realizacja płatności, toteż koniecznym jest wprowadzenie tych 
środków do uchwały budżetowej na rok 2024.
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w przedmiotowym punkcie.

W wyniku braku uwag pani Przewodnicząca zapytała, kto jest za przyjęciem ww. 
autopoprawki.
Autopoprawka, wprowadzenie do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. 
„Usługi doradcze w zakresie przygotowania projektu realizowanego z konkursu grantowego 
Cyberbezpieczny Samorząd", przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 2024 o wartości 
18.450 zł. Pierwotnie zadanie planowano wykonać w całości w 2023 roku, jednak w związku 
ze zmianą terminu składania wniosków o Grant nie była możliwa realizacja w/w umowy w 
przewidzianym terminie. Nadmienia się, iż wynagrodzenie z tytułu świadczenia usługi jest 
wypłacane tylko wtedy, gdy Zamawiający otrzymał promesę przyznania Grantu, rozumianą 
jako umieszczenie Zamawiającego na liście projektów grantowych, wyłonionych do 
dofinansowania. Jako że terminy dla konkursu zostały przesunięte, przewiduje się, iż 
informacja o przyznaniu grantu może pojawić się dopiero na początku 2024 roku i dopiero 
wówczas będzie możliwa realizacja płatności, toteż koniecznym jest wprowadzenie tych 
środków do uchwały budżetowej na rok 2024 została przyjęta jednogłośnie.
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W głosowaniu udział wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 9 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), 
„przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 0 głosów.
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do kolejnej proponowanej 
autopoprawki.

6) wprowadzenie do planu wydatków inwestycyjnego zadania wieloletniego pn. „Opracowanie 
dokumentacji projektowej wraz z opracowaniem map do celów projektowych „Przebudowa 
DP nr 1566T i 1588T w m. Usarzów na dł. ok. 1,800 km", przewidzianego do realizacji w 
latach 2023 - 2024. Procedura przetargowa dla zadania została rozpoczęta w 2023 roku, 
natomiast wydatkowanie środków w kwocie 70.000 zł, nastąpi w roku 2024, toteż 
koniecznym jest wprowadzenie tych środków do uchwały budżetowej na rok 2024.
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w przedmiotowym punkcie.

W wyniku braku uwag pani Przewodnicząca zapytała, kto jest za przyjęciem ww. 
autopoprawki.
Autopoprawka, wprowadzenie do planu wydatków inwestycyjnego zadania wieloletniego pn. 
„Opracowanie dokumentacji projektowej wraz z opracowaniem map do celów projektowych 
„Przebudowa DP nr 1566T i 1588T w m. Usarzów na dł. ok. 1,800 km", przewidzianego do 
realizacji w latach 2023 - 2024. Procedura przetargowa dla zadania została rozpoczęta w 
2023 roku, natomiast wydatkowanie środków w kwocie 70.000 zł, nastąpi w roku 2024, toteż 
koniecznym jest wprowadzenie tych środków do uchwały budżetowej na rok 2024 została 
przyjęta jednogłośnie.

W głosowaniu udział wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 9 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), 
„przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 0 głosów.
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do kolejnej proponowanej 
autopoprawki.

7) wprowadzenie do planu wydatków inwestycyjnego zadania wieloletniego pn. „Opracowanie 
dokumentacji projektowej wraz z opracowaniem map do celów projektowych „Przebudowa 
DP nr 1551T w m. Borków, Mydłów na dł. ok. 2,095 km"", przewidzianego do realizacji w 
latach 2023 - 2024. Procedura przetargowa dla zadania została rozpoczęta w 2023 roku, 
natomiast wydatkowanie środków w kwocie 70.000 zł, nastąpi w roku 2024, toteż 
koniecznym jest wprowadzenie tych środków do uchwały budżetowej na rok 2024.
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w przedmiotowym punkcie.

W wyniku braku uwag pani Przewodnicząca zapytała, kto jest za przyjęciem ww. 
autopoprawki.
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Autopoprawka, wprowadzenie do planu wydatków inwestycyjnego zadania wieloletniego pn. 
„Opracowanie dokumentacji projektowej wraz z opracowaniem map do celów projektowych 
„Przebudowa DP nr 1551T w m. Borków, Mydłów na dl. ok. 2,095 km"", przewidzianego do 
realizacji w latach 2023 - 2024. Procedura przetargowa dla zadania została rozpoczęta 
w 2023 roku, natomiast wydatkowanie środków w kwocie 70.000 zł, nastąpi w roku 2024, 
toteż koniecznym jest wprowadzenie tych środków do uchwały budżetowej na rok 2024 
została przyjęta jednogłośnie.

W głosowaniu udział wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 9 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), 
„przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 0 głosów.
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia.

Ad. 6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu:
a) w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2024 - 

2027.
Pani Przewodnicząca Alicja Frejlich udzieliła głosu pani Zofii Rusak - Skarbnikowi Powiatu, która 
szczegółowo omówiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Opatowskiego na lata 2024-2027.
Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały, po czym zapytała, czy są jakieś uwagi bądź pytania.

Wobec braku głosów pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie ww. projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2024 - 
2027, pytając kto jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem.

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały, który 
stanowi załącznik nr 117 do niniejszego protokołu.

W głosowaniu udział wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 9 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, 
Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański), „przeciw" - 0 głosów, 
„wstrzymało się" - 0 głosów.
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

b) w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2024 rok.
Pani Przewodnicząca komisji odczytała treść ww. projektu uchwały, po czym zapytała, czy ktoś 
zgłasza jakieś uwagi bądź ma pytania do przedłożonego projektu uchwały.
Wobec ich braku, pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższy projekt uchwały 
pytając, kto jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem.

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2024 rok, który stanowi załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu.
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W głosowaniu udział wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 6 głosów (Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Tomasz 
Staniek, Maciej Wolański), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 3 głosy (Jacek Dwojak, 
Wiesława Słowik, Bogusław Włodarczyk).
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.

c) o zmianie uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu 
zbiorowego, dla których organizatorem jest Powiat Opatowski.
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Renacie Dobrowolskiej - Kierownikowi Powiatowego 
Zakładu Transportu w Opatowie, która poinformowała, iż w drodze zawartego porozumienia 
z powiatem ostrowieckim, na które podczas wcześniejszej sesji Rada Powiatu wyraziła zgodę 
wprowadza się nową linię komunikacyjną.

O zabranie głosu poprosił pan Bogusław Włodarczyk, który zapytał, czy przy zmianie linii nie 
można by uwzględnić zgłaszanego wniosku radnej Agnieszki Łuby - Mendyk.

Odpowiedzi udzieliła pani kierownik, która poinformowała, iż w tym momencie nie ma naboru, 
proponowane dzisiaj linie, były zgłoszone w poprzednim naborze. Wskazała, iż kolejny nabór 
będzie prawdopodobnie w czerwcu. Ponadto pani Kierownik dodał, iż z obecnym taborem 
samochodowym oraz kadrą kierowców byłoby niemożliwym utworzenie kolejnej linii, jednakże 
być może w przyszłości się to zmieni.

Pani Przewodnicząca komisji zapytała, czy ktoś zgłasza jakieś uwagi bądź ma pytania do 
przedłożonego projektu uchwały.

Wobec ich braku pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie ww. projekt uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu zbiorowego, dla 
których organizatorem jest Powiat Opatowski, pytając kto jest za jego pozytywnym 
zaopiniowaniem.

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały, który 
stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.

W głosowaniu udział wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 6 głosów (Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Tomasz 
Staniek, Maciej Wolański), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 3 głosy (Jacek Dwojak, 
Wiesława Słowik, Bogusław Włodarczyk).
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu posiedzenia.

Ad. 7. Omówienie projektów uchwał Rady Powiatu:
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2023 - 2027.
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Zofii Rusak - Skarbnikowi Powiatu, która 
szczegółowo omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2023 - 2027 stanowiący załącznik nr 23 
do niniejszego protokołu.

Protokół Nr 13.2023 z posiedzenia Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu - VI kadencji
odbytego w dniu 27 grudnia 2023 r.

10



OR-II.0012.3.13.2023

Zapytała czy są pytania do przedłożonego projektu uchwały.
Wobec braku głosów pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu 
posiedzenia.

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok.
Pani Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do przedłożonego projektu uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok.

Wobec ich braku pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu posiedzenia.

Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.

c) w sprawie przyjęcia do realizacji 3 - letniego Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 
Zastępczej w Powiecie Opatowskim.
Pani Przewodnicząca pani Alicji Frejlich poprosiła o zabranie głosu przez panią Katarzynę 
Ambryszewską - Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Opatowie, która 
poinformowała, iż program zawiera działania w zakresie rozwoju instytucjonalnej i rodzinnej 
pieczy zastępczej.
Wskazała, iż zakłada się, że program w kilkuletniej perspektywie przyczyni się do rozwoju 
rodzinnej pieczy zastępczej, a także zapewni dzieciom pozbawionym opieki właściwego 
wsparcia w pieczy instytucjonalnej, jak również umożliwi powrót dzieci do rodzin 
biologicznych, co doprowadzi w konsekwencji do minimalizacji występowania sieroctwa 
społecznego.

Pani Przewodniczący zapytała, czy ktoś ma pytania do przedłożonego projektu uchwały 
w sprawie przyjęcia do realizacji 3 - letniego Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 
Zastępczej w Powiecie Opatowskim.

Wobec ich braku pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu posiedzenia.

Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.

d) w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Asystent osobisty osoby 
z niepełnosprawnością" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2024, 
realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego.
Pani Przewodnicząca komisji odczytała treść ww. projektu uchwały, po czym zapytała, czy 
ktoś zgłasza jakieś uwagi bądź ma pytania do przedłożonego projektu uchwały.

Wobec ich braku pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu posiedzenia.

Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.

e) w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. św. Marcina Biskupa w 
Opatowie z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Przeprowadzenie prac remontowo 
- konserwatorskich w zabytkowej Kolegiacie p.w. św. Marcina w Opatowie".
Pani Przewodnicząca komisji odczytała treść ww. projektu uchwały, po czym zapytała, czy 
ktoś zgłasza jakieś uwagi bądź ma pytania do przedłożonego projektu uchwały.
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Wobec ich braku pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu posiedzenia.

Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.
Wobec zrealizowania bieżącego punktu pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do realizacji 
kolejnego punktu posiedzenia.

Ad. 8. Opinia komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu o projekcie budżetu powiatu 
na rok 2024.
Pan Przewodniczący odczytał propozycję opinii komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg 
i transportu o projekcie budżetu powiatu na rok 2024. Następnie zapytał czy ktoś zgłasza jakieś uwagi 
bądź pytania.

Wobec ich braku poddała pod głosowanie powyższą opinię komisji rolnictwa, ochrony środowiska, 
dróg i transportu, o projekcie budżetu powiatu na rok 2024, pytając kto jest za jej przyjęciem.

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie pozytywnie przyjęli ww. opinię, który stanowi 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 9 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 6 głosów (Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Tomasz Staniek, 
Maciej Wolański), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 3 głosy (Jacek Dwojak, Wiesława Słowik, 
Bogusław Włodarczyk).
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.

Ad. 9. Składanie propozycji do planu pracy komisji na rok 2024.
Pani Przewodnicząca zapytała czy ktoś zgłasza jakieś dodatkowe propozycje, które komisja mogłaby 
procedować w przyszłym roku.
Wobec braku głosów pani Przewodnicząca komisji przeszła do realizacji kolejnego punktu 
posiedzedzenia.

Ad.10. Sprawy organizacyjne.
Pani Przewodnicząca poinformowała, iż wszyscy radni na skrzynki e - mail otrzymali odpowiedź 
Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie podjętego stanowiska rady w przedmiocie 
protestów na granicy. Pani Przewodnicząca odczytała treść niniejszego pisma.

O zabranie głosu poprosił pan Bogusław Włodarczyk, który zawnioskował, o przygotowanie kolejnego 
stanowiska dot. poparcia postulatów z poprzedniego stanowiska, a także ponownie wnosi 
o natychmiastowe podjęcie działań w celu zakończenia protestów przedstawicieli branży transportu 
drogowego. A także, iż Rada Powiatu w Opatowie zwraca się do Rządu Rzeczypospolitej Polskiej 
o podjęcie natychmiastowych rozmów z protestującymi uwzględniając zgłoszone postulaty oraz 
rozpoczęcia rozmów z organami Unii Europejskiej w celu zmiany limitów kwotowych wwożonych na 
teren UE towarów rolniczych.

Członkowie komisji zgodzili się z propozycją radnego Bogusława Włodarczyka.

Protokół Nr 13.2023 z posiedzenia Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu - VI kadencji
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W związku z powyższym pani Przewodnicząca zarządziła przerwę na przygotowanie projektu uchwały 
(godz. 12.34). •

Obrady wznowiono godz. 13.15.

Po przerwie brak radnego Macieja Walońskiego (dalsze obrady prowadzone sq w 8 osobowym 
składzie komisji.
Pani Przewodnicząca przedłożyła proponowany projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska 
w zakresie żądania podjęcia działań w celu zakończenia protestów przedstawicieli branży transportu 
drogowego, stanowiącego załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca komisji zapytała, czy ktoś zgłasza jakieś uwagi bądź ma pytania do 
przedłożonego projektu uchwały.

Wobec ich braku pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie w sprawie przyjęcia stanowiska 
w zakresie żądania podjęcia działań w celu zakończenia protestów przedstawicieli branży transportu 
drogowego, pytając kto jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem.

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ww. projekt 
uchwały.

W głosowaniu udział wzięło 8 członków komisji na ogólną liczbę 9.
„Za" - 8 głosów (Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, 
Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Bogusław Włodarczyk), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 0 
głosów.
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym punkcie. Nikt nie 
zabrał głosu wobec czego pani Przewodnicząca przeszła realizacji do ostatniego punktu posiedzenia.

Ad.11. Zamknięcie posiedzenia.
Pani Przewodnicząca podziękowała zebranym osobom za przybycie i zamknęła posiedzenie komisji.
Na tym posiedzenie zakończono (godz. 13.19).

Protokołowała:
Sylwia Lenart

Przewodnicząca Komisji
rolnictwa, ochrony Ąodowisk róg i transportu
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